

thority and the United Nations Commission for Ruanda-Urundi;

2. *Draws the attention* of the petitioners to General Assembly resolution 1605 (XV) of 21 April 1961, in particular to paragraphs 6 and 7 concerning the question of the Mwami.

1175th meeting,
19 July 1961.

2115 (XXVII). Petitions from the Union nationale ruandaise (UNAR), Ruanda, Abadahemuka, Uganda (T/PET.3/117), and from the Abadahemuka, Kabale (T/PET.3/118)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with Belgium as the Administering Authority concerned, the petitions from the Union nationale ruandaise (UNAR), Ruanda, Abadahemuka, Uganda, and from the Abadahemuka, Kabale, concerning Ruanda-Urundi,¹⁴

Draws the attention of the petitioners to General Assembly resolutions 1579 (XV) of 20 December 1960 and 1605 (XV) of 21 April 1961 on the question of the future of Ruanda-Urundi.

1175th meeting,
19 July 1961.

2116 (XXVII). Petition from Mr. Ruzibiza Kanyoni Matayo N. (T/PET.3/119)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with Belgium as the Administering Authority concerned, the petition from Mr. Ruzibiza Kanyoni Matayo N. concerning Ruanda-Urundi,¹⁵

1. *Notes* the assurance of the representative of the Administering Authority that the petitioner is free to return to his home;

2. *Draws the attention* of the petitioner to General Assembly resolution 1605 (XV) of 21 April 1961 and to the assurance given by the Administering Authority;

3. *Requests* the Administering Authority to take the necessary measures to inform the petitioner that he can return in safety.

1175th meeting,
19 July 1961.

2117 (XXVII). Three petitions from the Union nationale ruandaise (UNAR) (T/PET.3/120)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with Belgium as the Administering Authority concerned, the petitions from the Union nationale ruandaise (UNAR) concerning Ruanda-Urundi,¹⁶

1. *Draws the attention* of the petitioner to General Assembly resolution 1605 (XV);

2. *Requests* the Administering Authority to apply the provisions of General Assembly resolutions 1579 (XV) and 1605 (XV) to those who have been

administrante et la Commission des Nations Unies pour le Ruanda-Urundi;

2. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur la résolution 1605 (XV) de l'Assemblée générale, en date du 21 avril 1961, et notamment sur les paragraphes 6 et 7 de ladite résolution, qui ont trait à la question du Mwami.

1175ème séance,
19 juillet 1961.

2115 (XXVII). Pétitions de l'Union nationale ruandaise (UNAR) [Ruanda], Abadahemuka (Ouganda) [T/PET.3/117] et des Abadahemuka à Kabale (T/PET.3/118)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la Belgique, Autorité administrante intéressée, les pétitions de l'Union nationale ruandaise (UNAR) [Ruanda], Abadahemuka (Ouganda) et des Abadahemuka à Kabale concernant le Ruanda-Urundi¹⁴,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les résolutions 1579 (XV) et 1605 (XV) de l'Assemblée générale, en date du 20 décembre 1960 et du 21 avril 1961, respectivement, concernant la question de l'avenir du Ruanda-Urundi.

1175ème séance,
19 juillet 1961.

2116 (XXVII). Pétition de M. Ruzibiza Kanyoni Matayo N. (T/PET.3/119)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la Belgique, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Ruzibiza Kanyoni Matayo N. concernant le Ruanda-Urundi¹⁵,

1. *Prend note* des assurances données par le représentant de l'Autorité administrante, selon lesquelles le pétitionnaire est libre de rentrer dans son pays;

2. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur la résolution 1605 (XV) de l'Assemblée générale, en date du 21 avril 1961, ainsi que sur les assurances données par l'Autorité administrante;

3. *Demande* à l'Autorité administrante de prendre les mesures nécessaires pour faire savoir au pétitionnaire qu'il peut rentrer dans son pays en toute sécurité.

1175ème séance,
19 juillet 1961.

2117 (XXVII). Trois pétitions de l'Union nationale ruandaise (UNAR) [T/PET.3/120]

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la Belgique, Autorité administrante intéressée, les pétitions de l'Union nationale ruandaise (UNAR) concernant le Ruanda-Urundi¹⁶,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur la résolution 1605 (XV) de l'Assemblée générale;

2. *Demande* à l'Autorité administrante d'appliquer les dispositions des résolutions 1579 (XV) et 1605 (XV) de l'Assemblée générale à ceux qui ont été

¹⁴ See T/PET.3/117 and 118, T/OBS.3/27, T/L.1029.

¹⁵ See T/PET.3/119, T/OBS.3/27, T/L.1029.

¹⁶ See T/PET.3/120, T/OBS.3/27, T/L.1029.

¹⁴ Voir T/PET.3/117 et 118, T/OBS.3/27, T/L.1029.

¹⁵ Voir T/PET.3/119, T/OBS.3/27, T/L.1029.

¹⁶ Voir T/PET.3/120, T/OBS.3/27, T/L.1029.